

Colonel S.D. MacEwen, CD



Colonel MacEwen joined the Canadian Forces in 1990 as a Direct Entry Officer. His command appointments include Commanding Officer of 1 Engineer Support Unit and Officer Commanding Construction Engineering Squadron at 8 Wing Trenton. Other line officer positions include various Construction Engineering sections and 1 Construction Engineering Unit.

His staff positions include the Joint Headquarters in Kingston in the engineer and CIMIC staffs, Chief of Air Staff in Director Air Programmes (Infrastructure), Canadian Forces Expeditionary Command as J3 Engineer Environment and Operations, 1 Canadian Air Division Headquarters as A4 Construction Engineering Force Generation, the Strategic Joint

Staff as Director Support Operations Coordination, RCAF HQ as Director Air Support, and finally as the Chief of Staff at Canadian Forces Transition Group Headquarters.

Colonel MacEwen has deployed to the Golan Heights as part of the United Nations Disengagement Observer Force, Montreal with Operation Recuperation, Honduras with the Disaster Alert Response Team, several infrastructure and environmental projects in the former Yugoslavia, and to Kandahar as Officer Commanding the Engineer Support Unit.

Colonel MacEwen holds a Bachelor of Engineering in Civil Engineering, a Master of Engineering in Environmental Engineering and is a registered Professional Engineer.

Colonel S.D. MacEwen, CD



Le Colonel MacEwen s'est joint aux Forces canadiennes en 1990 dans le cadre de l'enrôlement direct en qualité d'officier. Parmi ses affectations de commandement, il a notamment été commandant de la 1^{re} Unité de soutien du génie et commandant de l'Escadron de génie construction à la 8^e Escadre Trenton. Il a aussi occupé des postes d'officier hiérarchique à diverses sections du Génie construction et au sein de la 1^{re} Unité du génie construction.

Il a notamment occupé des postes d'état-major au sein du Génie et de la COCIM au quartier général interarmées à Kingston, Directeur - Programmes (Infrastructure) au l'état-major aérien de l'Aviation royale du Canada, J3 Génie - Environnement et opérations au Commandement expéditionnaire des

Forces canadiennes, A4 Génie construction – Mise sur pied de la force au quartier général de la 1^{re} Division aérienne du Canada, Directeur - Coordination des opérations de soutien à l'État-major interarmées stratégique et finalement le Chef d'état-major au Quartier général du Groupe de transition des forces armées canadiennes.

Le Colonel MacEwen a été envoyé en mission au plateau du Golan au sein de la Force des Nations Unies chargé d'observer le désengagement, à Montréal dans le cadre de l'opération Récupération et au Honduras au sein de l'Équipe d'intervention en cas d'alerte à la catastrophe. Il a participé à plusieurs projets d'infrastructure et environnementaux dans l'ancienne Yougoslavie et à Kandahar en tant que commandant de l'Unité de soutien du génie.

Le Colonel MacEwen est titulaire d'un baccalauréat en Génie civil ainsi que d'une maîtrise en génie de l'environnement et est un ingénieur professionnel enregistré.